



## Embassy of the United States of America Baghdad, Iraq

### **IMMIGRANT VISA INTERVIEW REQUIREMENTS**

Every immigrant visa applicant is required to prepare the following documentation and present it to the Consular staff at the time of their visa interview:

1. **Complete the DS-260 online application** – Prior to your interview appointment, each applicant (including children) must complete a [DS-260](https://ceac.state.gov/iv/) form, which can be accessed at <http://ceac.state.gov/iv/>.

To complete the DS-260 you will need to retrieve the Invoice ID Number and each traveling applicant's Beneficiary ID Number from the Notice to Applicant page of your appointment letter. Should your appointment letter not be available, your Invoice ID and Beneficiary ID Numbers may be retrieved by contacting the National Visa Center at [NVCInquiry@state.gov](mailto:NVCInquiry@state.gov).

If your petition did not go through the NVC process, for example, you filed your petition overseas; your invoice ID number will be your date of birth (YYYYMMDD).

**NOTE:** All questions on the DS-260 form **must** be answered in detail, including complete employment and education histories, and U.S. sponsor contact information. Failure to complete your form in full may result in delays in processing your visa application. If you have been assisted by someone else in completing your application, you must thoroughly review the answers they provide on your behalf for every question, as you will be held legally responsible for those answers.

2. **Two (2) photographs per applicant** – Color photographs, on white background, looking directly at the camera and showing your full face. The picture must be two inches square in size (5cm X 5cm), and must have been taken within the past SIX months.
3. **Birth Certificate along with its certified English translation.**
4. **Iraqi ID Card along with its certified English translation.**
5. **Certificate of Nationality along with its certified English translation.**
6. **A valid, unexpired passport with a minimum validity of six months.** If you possess an Iraqi passport, please be advised that only "A" and "G" series passports with at least 6

months of validity beyond the date of travel are acceptable for immigrant visa purposes. **If you had any previous passports issued to you, please bring them at the time of your interview, or be ready to provide the passport number at the time of your interview.**

7. **Family Book “Qayd 57” issued by the Nationality Directorate** (Mudeeriyat Al-Jenssiyah) along with its certified English translation.
8. **Marriage Certificate along with its certified English translation** (if applicable).
9. **Divorce / Death Certificate for all previous marriages** along with its certified English translation (if applicable).
  - 10. **Police /Court Certificate(s) or Certificate of No Conviction** – Required for all individuals over the age of 16. For information on how to apply for a police certificate, please contact the Directory of Criminal Information or your nearest police station. The directory of criminal information moved to a new address (Baghdad, Al baladiyat, the former compound of the general security directorate)
11. **Military book with its certified English translation** (if available).
12. **Sealed report from your visa medical exam** – Bring ONLY the report. Do NOT bring or mail your x-rays to the Embassy- we do not need them. NEVER open your sealed medical reports, as doing so could jeopardize your case.
13. **Please be prepared to provide all the cellular telephone numbers you** (and your spouse, if applicable) **have used for the past five years** during your interview; failure to do so may result in potential delays in processing your visa application.
14. **Prepaid DHL or FedEx airway bill** – All applicants must present a prepaid DHL or FedEx airway at the time of the interview; this airway bill will be used to return your documents to you once your visa application is finalized. For further details, please visit: <http://iraq.usembassy.gov/visas/passport.html>.

**BENEFICIARIES OF FAMILY-BASED CASES MUST ALSO PROVIDE THE FOLLOWING:**

- Proof of family relationship – emails, letters, phone bills, remittance receipts, instant message transcripts, school records, photos of family gatherings, ceremonies, birthday parties, etc. Please note that CD or DVDs containing photos are not acceptable.
- Child custody orders with certified English translation or signed permission from the child’s other parent giving permission for the child to immigrate to the U.S.
- If you are being sponsored by a family member, please make sure that your family member has already submitted an affidavit of support including copies of his/her most recent federal income tax returns and other evidence of income.

## **MEDICAL EXAMINATIONS**

Every immigrant visa applicant is required to undergo a medical examination by a physician authorized by the U.S. Embassy in Baghdad, Iraq. Only two clinics are authorized to conduct medical examinations – please see the information below. Please contact the clinics directly to arrange an appointment. Applicants must pay for all expenses associated with their medical examination, including any vaccinations that are deemed necessary by the panel physician in accordance with U.S. immigration law.

### **INTERNATIONAL ORGANIZATION FOR MIGRATION (IOM) BAGHDAD**

Appointments are available Sunday through Thursday from 9:00am to 5:00pm. To schedule an appointment, please call the clinic at: +964-781-794-5794, +964-790-437-906, +964-770-250-3459, +964-770-250-4525 or +964-771-389-1482. **\*\* NOTE: Please do not call before or after working hours.**

Applicants must present the following at the time of their medical appointment:

- Fees: ***Payable in U.S. dollars, cash only*** – **USD \$160** per person 15 years of age or older, and **USD \$70** per person under 15 years of age.
- Recent passport-sized photographs (4 copies)
- Color photocopies of passport and jensiyah (3 copies)
- Appointment letter from NVC or email from the Embassy confirming your appointment
- Immunization records if available
- All past medical reports and current medications, if any

### **UR CLINIC**

Appointments are available Sunday through Thursday from 8:00am to 5:00pm. To schedule an appointment, please call the clinic at: +964-780-111-1058, +964-771-115-0066 or +964-750-658-3275, or you may also send an e-mail to: [Ur\\_extent@yahoo.com](mailto:Ur_extent@yahoo.com). **\*\* NOTE: Please do not call before or after working hours.**

Applicants must present the following at the time of their medical appointment:

- Fees: ***Payable in U.S. dollars, cash only*** – **USD \$160** per person 15 years of age or older, and **USD \$75** per person under 15 years of age.
- Recent passport photographs (4 copies)
- Color photocopies of passport and jensiyah (3 copies)
- Appointment letter from NVC or email from the Embassy confirming your appointment
- All past medical reports and current medications, if any
- Vaccines history reports and documents, if available

## **APPEARANCE OF CHILDREN UNDER 13 YEARS OF AGE DURING THE VISA INTERVIEW**

Dependent children age 13 and under do not/not need to attend the interview unless they are the principal applicant. For example, dependent children of SIV applicants do not need to appear. However, a child age 13 and under who is the principal applicant, such as a child of a US citizen, must appear. If you are not bringing your children age 13 and under, please bring all of their required documents, plus evidence of relationship such as photographs.

## **ARRIVAL AT THE EMBASSY**

To access the U.S. Embassy, which is located in the International Zone (formerly known as the Green Zone), you must come to the exterior checkpoint of Camp Prosperity (formerly known as the Peace Palace) **one hour before the time of the interview**. The checkpoint for Camp Prosperity is located on the right side of Alnisoor Square, at the beginning of the street that leads to the Baghdad clock. The checkpoint faces the building of the Directorate General of Civil Defense, and is before the building of Transport and Logistics of the Iraqi National Police. Alnisoor Square is where the Tower of Baghdad (formerly called Saddam's tower) is located.

You must have at least two forms of picture identification to enter the International Zone and you will be required to leave one of your IDs at the main gate (keep in mind that you will need to present both your Iraqi ID card and Nationality Certificate at the time of your interview). We suggest you use public transport and not your private car, due to limited parking in the area.

Once you pass through the security checkpoint, you will be directed to a waiting area where an Embassy escort will give you directions to board the Embassy's shuttle bus. **If you use our escort services to reach the Embassy, you must use our escort services to leave the International Zone.** Late arrivals are subject to rescheduling of the appointment. If this were the case, you must request a new appointment via our inquiry form, available at: <http://iraq.usembassy.gov/ivform.html>.

If you do not need an escort to access into the International Zone, you may proceed on your own to the Embassy's Consular section entrance. You must arrive at least 15 minutes prior to your scheduled appointment time.

## **SECURITY RELATED INFORMATION**

Applicants will not be allowed to bring any weapons or electronic equipment into the Embassy, such as cellular telephones, cameras, laptops, mp3 players, etc. All bags are subject to search, and applicants may be prohibited from bringing excessively large baggage into the Embassy. The immigrant visa interview process may take several hours. Due to security concerns, the Immigrant Visa Unit cannot meet with applicants or petitioners on a walk-in basis. All appointment requests must be sent via our online inquiry form, which is available at: <http://iraq.usembassy.gov/ivform.html>.



سفارة الولايات المتحدة لايرمكية  
دغباد ،العراق

### متطلبات المقابلة الشخصية لصحلو علة بأشيرة الهجرة

تطلب من كل متقدم للحصول على تأشيرة الهجرة إعداد الوثائق أدناه وتقديمها لأئذ المقابلة الشخصية لموظفي القنصلية:

1 - تعبئة إستمارة اطلب لالكثورية DS-260 - على كل متقدم ( حتى الاطفال ) عبئة إستمارة للطلب [DS-260](http://ceac.state.gov/iv/) لوموجودة في الرابط التالي: <http://ceac.state.gov/iv/> قبل الجميء إلى موعد المقابلة

لتعبئة إستمارة الطلب DS-260 ستحتاج إلى رقم Invoice ID كوكذ إلى رقم Beneficiary ID ككل المارفين من ادارف العائلة وهذا كله تجده على صفحة "الاعشار" في رسالة الأكد على عومد المقابلة الشخصية. وفي حال عدم تورف رسالة الأكد على الموعد، ميكنك الصحول على ارقام Invoice ID و Beneficiary ID عن طريق مارسلة [NVInquiry@state.gov](mailto:NVInquiry@state.gov).

في حال أن طلبك لم خيضع لإارعتا مركز خدمات الفياز الوطني NVC (على سبيل المائل: قمت بتقديم عماملتك خارج الاويات المتحدة) ، فإن رقم ال Invoice ID الخاص بك هو تاخير بمدلاك (يوم شهر سنة).

ملاحظة: جيب الأكد من أن جميع الاسئلة قد تم الاجابة عليها بالتفصيل بما في ذك الوظائف التي غشلتها والموهلات العلمية التي صحتا عليها عمولومات اتلصال الخاصة بالكفيل الامريكي. إن اخفاك بتعبئة الإستمارة كاملة قد يؤدي إلى الأخير في إارعتا التأشيرة. إنك قناوينا تعتبر مسؤولا عن جميع الاجابات في إستمارة DS-260 فإذا قما شخص خار بتعبئة الطلب بالذلية عنك فإنه يجب مراجعة هذه الإجابات بتمعن.

2 - صورة دد (2) كلال متقدم- الرجاء تزويدنا بصويترن مانويتن. تأكد من انك تنظر إلى الكاميرا كيشل مستقيم وبأن كامل اوله ظاهر للكاميرا. جيب ان تكون خلفية الصورة بيضاء وناكتون مأخوذة بمدة لا تزيد عن ستة شهور. قايس الصورة يجب ان يكون (5cm X 5cm).

3 - بيان الولادة لأصلي مرفق بترجمة قانونية للإنجليزية .

4 - هوية الاحوال المدنية العراقية (جلانسية) مرفقة بترجمة قانونية للإنجليزية.

5 - شهادة الجنسية مرفقة بترجمة قانونية للإنجليزية .

6 - جواز سفر ساري المفعول لمدة لا تقل عن ستة اشهر. اذ كنت متكلم جوازا عارقيًا، ليكن معلوما لديك أننا نقبل فئة (G أو A) فقط ومدة صلاحية جوزا السفر لا تقل عن 6 ههور من تاريخ السفر.

في حال أن كان لديك جوازات سفر سابقة، نرجو إحضارها عمك عند موعد المقابلة، او يمكنك فقط تزويدنا برقم جواز السفر أثناء معود مقابلتك.

7 - دفتر العائلة (فيد 57) صادر عن المديرية العامة للجنسية مرفق بترجمة قانونية للإنجليزية.

8 - عقد الزواج مرفق بترجمة قانونية للإنجليزية. (اذا كان ينطبق عليك).

9 - شهادة اطلاقا أو شهادة الوفاة للزوج أو الزوجة من أي زواج سابق مرفقة بترجمة قانونية للإنجليزية. (اذا كان ينطبق عليك).

10 - شهادة عدم محكومية من الشرطة او المحكمة - هاذ الطبلا إلزامي لكل الاشخاص اذلين تزيد أعمارهم عن 16 سنة). لمزيد من المعلومات حول كيفية الحصول على شهادة عدم محكومية يرجى مراجعة سقم المعلومات الجنائية أو أبرق مركز شرطة. وايضا هشات اد عدم محكومية من البلدان التي سبق ان شعت فيها لمدة تزيد عن سنة.

11 - دفتر الخدمة العسكرية مرفق بترجمة قانونية للإنجليزية. (اذا كان متوافرًا).

12 - التقرير المختوم الذي حلصت عليه عند الفصح الطبي اصلاخل بالتأشيرة. احضر فقط للتقرير الطبي. لا ضحتر صور الاشعة ولا رتسلها بريدبا إلى السفارة - لانا لا حتناهجا. لا تفتح اباد التقارير الطبية المختومة، لانك إن فعلت قد تعرض عماملتك للخطر.

13 - كافة أرقام الهواتف الخليوة وعنايون البريد لالكرتوية المستخدمة خلال السنوات الخمسة الماضية - جيب على جميع المتقدمين من معر 16 نسة فما وفق تزويدنا بهذه المعلومات خلا موعدا المقابلة. إن اخفاك قد يؤدي إلى الأخير في جارعتا التأشيرة.

14 - بوليصة الشحن المدفوعة مسبقا من DHL او FedEx. على كل المتقدمين ضحبار بوليصة الشحن المدفوعة مسبقا من DHL او FedEx في يوم المقابلة؛ وسوف نستخدم بوليصة الشحن هذه لإعادة اولثائق لك عند إنهاء الاجارعتا على معاملتك. الحصول على معلومات مفصلة، ارجاء زيارة:

<http://iraq.usembassy.gov/visas/passport.html>

جيب على المستفيدون من عماملات تات سلاسا العلي لند (م الشلم) تزويدنا ايضبا لآي ت:

- ابحاث العلاقة العائلية، ملث رسائل، ايميلات، فواتير هاتف، ايصالات حوالات مالية، صنوص للمارسلات (على السمنجر إن وجدت)، للسجلات المدرسية، صور للعائلة

- مجتمعين، صور حفلات، صور اعياد للميدلا ... الخ. (يرجى ملاحظة أن الارقوص المغضوطة CD أو DVD التي تحتوي على الصور غير مقبولة).
- قرار الواصية على لاطفال مرفقا بترجمة قانونية، او ختويل موقع من حاد الونيدلا بالسماح للطفل بالهجرة الى الاويات الامريكية.
  - في حال تم كفالتك من قبل احد الرود عائلتك، يرجى التأكد من أنه قد قام بتعبئة إستمارة الكفلة رإوافق نسخ من العناتاد الفلاريدية لضريبة الدخل بالإضافة الى دليل لايبث هذا للدخل.

#### الفحواصت اطلتيد

طيدبل من كل مقدم طببل الهجرة الضخوع للفحص الطبي من قبل طبيب معتمد من قبل السفارة الامريكية في غيداد، هانك عايدتين معتمدين فقط جإلإراء الفحوصات الطبية - رلجاء ملاءظد المعلومات أدانه - يرجى اتلاصال مباشرة مع حادي العايدنين لتريتب موعد هعمم، وعلى مقدم الطببل دفع كافة التكاليف المتعلقة بالفحص الطبي مبا في ذلك الطمعائم التي تعتبراه الطببيضرورية مبا يوتفام قع قنلون الجهرة الامريكي.

#### عيادة النمظمة العلايم للهجرة (IOM) - دغباد

لاموايعدم تورفة: من الاحد الى المخيم سن (09.00 صباحا الى 05.00سماء).  
لتحديدم عودمع العيادة، ارلجاء اتلاصال على اقرم الهواتف التالنية :  
+964-770-250-3459; +964-790-437-906; +964-781-794-5794;  
250-4525 ؛ او +964-771-389-1482  
\*\* ملاحظة: الراجع مدع لاتااصل خاجر اوقات العلم اليبمنه س ابقا.

لعي المقدمين ضحبار الآتي عندم وعد الفحص الطبي:

- ارلسوم: دتفع بقنا بولدولار الايرمكي فقط - \$160 دلاور امريكي نقدً ككل شخص فوق (15) سنة و \$70 دلاور امريكي نقدً ككل شخص دون (15) سنة، طريقة الدفع نقدا وبالدولار الأمريكي فقط.
- صور شخصية حديثة عدد اربعة (4).
- سنخ مولنة للجوزا هلووية الاحوال المدينة عدد تتلا (3).
- سرالة تحديدم وعد المباقله مع النقصيلة الأمريكية ولإصدارم قنمركز التأسيسرة الوطني (NVC).
- شهادة (كاتر) التتعيم (الذ توفتر).
- كافة التقارير المرضية السابقة والاولدية المستعملة حايلً.

#### عيادة أرو

لاموايعدم تورفة: من الاحد الى المخيم سن (08.00 صباحا الى 05.00سماء).  
لتحديدم عودمع العيادة، ارلجاء اتلاصال على اقرم الهواتف التالنية :  
+964-750-658-3275 ؛ او +964-780-111-1058; +964-771-115-0066;  
او كمينك إرسال ايميل إلى: [Ur\\_extent@yahoo.com](mailto:Ur_extent@yahoo.com).  
\*\* ملاحظة: الراجع مدع لاتااصل خاجر اوقات العلم اليبمنه س ابقا.

لدى المتقدمين ضحايا الآتي عندم وعد الفحص الطبي:

- ارسوم: تدفع نقدا وبالذورا الامريكي فقط - **\$160** دولار أمريكي نقداً ككل شخص فوق (15) سنة و **\$75** دلاور امريكي نقداً ككل شخص دون (15) سنة، طريقة الدفع نقدا وبالذورا الأمريكي فقط.
- صور شخصية حديثة عدد اربعة (4).
- سنخ مولنة للجوزا هلووية الاحوال المدينة عدد ثلاثة (3).
- سرالة حنديم وعد المبالقة مع النقصيلة الأمريكية ولاصاردم عن مركز الأتشييرة الوطني (NVC).
- شهادة (كاتر) التطعم، (اذ توفتر).
- كافة التقارير المرضية السابقة والادوية المستعملة حايلاً.

### ضخرو لاطفال دون سن 13 سنة في يوم المبالقة

لا يحاتج الاطفال دون سن 13 سنة حضور المبالقة في النقصيلة الامريكية باستثناء كل من هو ومقدم رئيسى لعى الجهرة. على سيبيل المثال، لا حيتاج المقدمين على تأشير الجهرة الخاصة حاضار طافلهم إلى المبالقة. إلا انه يوتجب حضور الطفل البالغ من المعر 13 سنة او ادى إلى المبالقة كونه غير يتم قندما رئيسايه، مثل لاطفل اذلي قُدمت عمه لاملمة من قبله واطن ماريكي. وفي حال انك لم تحضر الاطفال (لابلغني من المعر 13 سنة وما دون) إلى المبالقة، نرجو ضحاركافة الثوائق الضرورية الخاصة بالاطفال بالإضافة إلى اثابت لاعقلاكم الصور الوفوتغيفارمة مثلاً.

### الوصول إلى الفسارة

للوصول إلى الفسارة الامريكية التي تقع في لمنطقة ادلولية (ولاعمر وفسد ما قبل بالمنطقة الضخراء) عفى المقدم الضخور إلى نقطة الفنتيش الخارجية كسعملر الاذزاهر (لعمرو وفسد باقا بقصر السلام) (لبس عاة حاودة من موعد المبالقة. تقع نقطة الفنتيش الخارجية لمكسر الاذزاهر على القهج اليمى من سامة النصور عند الاستراة المؤدية إلى سد) عاة غبدادم (بالق بناية المديرية العامة لفلداع المدي، قبل بناية القنل ولتاموين لاباتة لقوت الغميوار العراقية سامة النصور هي الساحة التي تقع فيها برج غبدادم (برصد ادمس ما قبل).

جيب عليك ضحار هوييتن عتر فييتن دللخول لاي لمنطقة دللولية سويطبل منك ترك واحدة من الهوييتن عند لاوبابة اترليسية (تذكر أنه جيب عليك إزار هوية الاحل او المدينة "لاجنسية" هشوادة الجنسية عند المبالقة في لانقصلية)، يرجى عدم ترك جوزا السفر عند نقطة الفنتيش. ننصح باستعمال المواصتلا العامة وعدم سإتخدام السائرة الخاصة وكذا لظنار حماً دوديم توفقا لسائتار في المنطقة.

عندم روكر من نقاط الفنتيش (اقنط السيطرس) (تيمت توجيهك إلى منطقة الانتظار حيث س تطعى اتلوجيهات، من قبله وظف السافرة المفارق، لركوب باص السافرة. يرجى مظللة نأه ذاقمت باستخدام الحافلة (لابصا) الخاص بالفسارة للوصول إلى القنصلية، ف يجب عليك ايضاً ان س تخدهم لمغادرة المنطقة الدولية. إنك لم يتأخر عم ضرراً لاعدج دولة موعدم باقتله الصخشية. وفي هذه الحالة، يوتجب عليك بل م عود

مباقلا ؤءءء عن طرءق نمواء الاسءفسار الالكءرونءو الموءرف على الرلبط اءاءه:

<http://iraq.usembassy.gov/ivform.html>.

إء لم كءن ءبائهء الى مفارق لءءول المنءقة الضءار ؁ ءفابكماءك الوءءء الى مءءل القسم القنصلءى فى لاسافرة. ءبب الضءور قبل (15) ءقءم ءن موعء المباءلة الءمءء.

#### عملمواء مءعلقة بالامء و لاسلاماء

لا مسءء للمءءمءن باءضار الاسلاءء او الاءءزة الالكءرونءى الى السافرة مباءهها الهواءف الاءءلة؁ الكامبءءار؁ هءآزة اءارلوء وللكمببءور المءمول و mp3 ... لاءء. مءءء الءنءقب ءءضع لءلفاءءء. عءم إءضار ءنءقب ببكرة ءزءء عن ءاءءك للمءبالة سبوءءى ءلك الى ءأءر ءءوكلا الى النقصلاء سلاءء لانء سبءم ءفءبءء كافة الءنءقب. لإمور ءءعلق بالسلاءءم؁ فنبا قسم ءأسببرة الهءرة لن سبءطبء مءبالة المءءمءن بءبلاءبء الءهرة بنوء عومء. ءبب سربال طبل المءوءء نء طرءق نمواء الإسءفسار الالكءوربى لاءمءورف على الرلبط اءاءه::

<http://iraq.usembassy.gov/ivform.html>.